

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាប្រកាសផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍នៃការអង្កេតអំពី ហិដ្ឋាលើកុមារ និងប្តេជ្ញាអនុវត្តសកម្មភាពគន្លឹះសំខាន់ៗ

តំណាងពិសេសនៃអគ្គលេខាធិការសហប្រជាជាតិទទួលបន្ទុកអំពីហិដ្ឋាលើកុមារ ចូលរួមក្នុងពិធីប្រកាស ផ្សព្វផ្សាយការអង្កេតដំបូងគេនៅតំបន់អាស៊ីបូព៌ី និងប៉ាស៊ីហ្វិក

រាជធានីភ្នំពេញ ប្រទេសកម្ពុជា ថ្ងៃទី២២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៤ - នៅថ្ងៃនេះ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា បានប្រកាសបង្ហាញលទ្ធផលនៃការអង្កេតលើអំពើហិង្សាលើកុមារនៅកម្ពុជា ដែលជាការអង្កេតដំបូងគេ នៅតំបន់អាស៊ីបូព៌ីនិងប៉ាស៊ីហ្វិក។ ចាប់ពីពេលនេះ ប្រទេសកម្ពុជាមានទិន្នន័យដំបូងដែលអាចជឿទុកចិត្តបាន និងត្រូវបានប៉ាន់ប្រមាណនៅថ្នាក់ជាតិ ដែលបង្ហាញពីវិសាលភាពនិងលក្ខណៈនៃអំពើហិង្សាលើកុមារទូទាំងប្រទេស។

ការអង្កេតនេះត្រូវបានធ្វើឡើងនៅក្នុងឆ្នាំ២០១៣ ដោយវិទ្យាស្ថានជាតិស្ថិតិនៃក្រសួងផែនការ ក្រោមការដឹកនាំរបស់ក្រសួងកិច្ចការនារី និងក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា។ ការអង្កេតមានការសម្របសម្រួលពីអង្គការយូនីសេហ្វ និងមជ្ឈមណ្ឌលត្រួតពិនិត្យនិងបង្ការជម្ងឺឆ្លងសហរដ្ឋអាមេរិច (CDC) ។ កុមារនិងមនុស្សវ័យក្មេង ដែលមានអាយុពី១៣ ដល់២៤ឆ្នាំ ចំនួន ២៣៧៦នាក់ មកពីទូទាំងប្រទេស ត្រូវបានសាកសួរពីបទពិសោធអំពើហិង្សាផ្លូវកាយ ផ្លូវចិត្ត និងផ្លូវភេទដែលពួកគេធ្លាប់ជួបប្រទះមុនអាយុ១៨ឆ្នាំ។

ថ្លែងនៅក្នុងពិធីប្រកាសផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍នេះ លោកជំទាវ ម៉ែន សំអន ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងទំនាក់ទំនងជាមួយរដ្ឋសភា-ព្រឹទ្ធសភា និងអធិការកិច្ច និងជាតំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់សម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន បានមានប្រសាសន៍ថា “ នៅក្នុងរយៈពេល១០ឆ្នាំចុងក្រោយនេះ ស្ថានភាពកុមារនៅក្នុងប្រទេសមានការរីកចម្រើនគួរឱ្យកត់សម្គាល់ទន្ទឹមគ្នានឹងការអភិវឌ្ឍសង្គមនិងសេដ្ឋកិច្ច។ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាប្តេជ្ញាចិត្តយ៉ាងមុតមាំដើម្បីបញ្ឈប់អំពើហិង្សាលើកុមារ។ យើងប្រឆាំងជាដាច់ខាតចំពោះអំពើហិង្សាលើកុមារ។ គ្រប់ក្រសួង ស្ថាប័នរដ្ឋ ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ អង្គការសង្គមស៊ីវិល វិស័យឯកជន ប្រជាពលរដ្ឋ និងកុមារខ្លួនឯង គួររួមគ្នាលុបបំបាត់ការរំលោភបំពាន និងការកេងប្រវ័ញ្ចលើកុមារ។ ខ្ញុំជឿជាក់ថា លទ្ធផលនៃការអង្កេតនេះនឹងត្រូវយកទៅប្រើប្រាស់ ដើម្បីរៀបចំផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីការទប់ស្កាត់អំពើហិង្សាលើកុមារ សំដៅធានាឱ្យ

មានយុទ្ធសាស្ត្រទប់ស្កាត់ប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព កិច្ចការពារតាមផ្លូវច្បាប់ និងសេវាឆ្លើយតបចំពោះកុមារដែល ជាជនរងគ្រោះ”។

ការស្រាវជ្រាវបានរកឃើញថា មានកុមារកម្ពុជាជាងពាក់កណ្តាលធ្លាប់ទទួលរងយ៉ាងហោចណាស់ ១ ទម្រង់នៃអំពើហិង្សានៅមុនអាយុ១៨ឆ្នាំ។ មានកុមារកម្ពុជាប្រមាណជាមួយភាគបួន ទទួលរងការរំលោភបំពាន ផ្លូវចិត្ត និង៥ភាគរយ ទទួលរងការរំលោភបំពានផ្លូវភេទមុនអាយុ១៨ឆ្នាំ។

លោកជំទាវ វេជ្ជ. អ៊ឹង កន្តាធារី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងកិច្ចការនារីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានមាន ប្រសាសន៍ថា “ក្រសួងពាក់ព័ន្ធបានរួមកម្លាំងនិងរួមចំណែកយ៉ាងមានប្រសិទ្ធភាពក្នុងការធ្វើការអង្កេតនេះ។ ការ ប្តេជ្ញាចិត្តគន្លឹះរបស់ក្រសួងស្ថាប័នរដ្ឋ ត្រូវបានរៀបចំឡើង និងប្រែក្លាយសកម្មភាពជាក់ស្តែង។ របាយការណ៍ នេះបានបង្ហាញថា មានកុមារជាច្រើនមិនដែលនិយាយប្រាប់អ្នកណាទាល់តែសោះអំពីការទទួលរងអំពើហិង្សា ផ្លូវកាយ ផ្លូវចិត្ត និងផ្លូវភេទរបស់ពួកគេ។ ខ្ញុំជឿជាក់ថា ការអង្កេតដែលមានលក្ខណៈពិសេសតែមួយនេះ នឹងរួម ចំណែកធ្វើឱ្យកាន់តែប្រសើរនូវអន្តរាគមន៍នានា ដើម្បីធ្វើឱ្យជនល្មើសទទួលខុសត្រូវចំពោះកំហុសពួកគេ។”

ការអង្កេតលើអំពើហិង្សាលើកុមារនៅកម្ពុជាបានបង្ហាញថា ជាធម្មតា កុមារទទួលរងការរំលោភបំពាន លើផ្លូវកាយពីមនុស្សដែលពួកគេស្គាល់និងជឿទុកចិត្ត ពោលគឺឪពុកម្តាយ (ជាពិសេសម្តាយ) និងគ្រូបង្រៀន (ជាពិសេសគ្រូប្រុស) តែម្តង។ អ្នកជិតខាង មិត្តភក្តិ គូកំណាន់ និងសមាជិកគ្រួសារ ត្រូវបានរកឃើញថាជាអ្នក ដែលប្រព្រឹត្តការរំលោភបំពានផ្លូវភេទញឹកញាប់ជាងគេលើកុមារ - ពោលគឺមិនមែនជាជនចម្លែកដែលកុមារមិន ស្គាល់នោះទេ។

ចំពោះកុមារដែលទទួលរងអំពើហិង្សា ការអង្កេតនេះគួសបញ្ជាក់យ៉ាងច្បាស់លាស់ពីទំនាក់ទំនងរវាង អំពើហិង្សានិងផលវិបាកសុខភាពរយៈពេលខ្លី និងឥរិយាបថប្រថុយប្រថានសំខាន់ៗជាច្រើន ដោយអ្នកដែល ទទួលរងអំពើហិង្សាច្រើននិយាយថា ពួកគេមានបញ្ហាផ្លូវចិត្តកម្រិតមធ្យម ជំងឺកាមរោគ ការបង្កគ្រោះថ្នាក់ ចំពោះខ្លួនឯង និងការគិតចង់ធ្វើអត្តឃាត។ ផលប៉ះពាល់ផ្លូវកាយ និងផ្លូវចិត្ត អាចអូសបន្លាយពេលយូរ ក្រោយ ពេលដែលអំពើហិង្សាបានបញ្ចប់។

បន្ទាប់ពីមានការអង្កេតនេះ ក្រសួង និងស្ថាប័នរដ្ឋចំនួន ១៣¹ បានឯកភាពគ្នាលើការប្តេជ្ញាចិត្តគន្លឹះ ដែលនឹងបង្កើតនូវមូលដ្ឋានសម្រាប់រៀបចំផែនការសកម្មភាពជាតិពហុវិស័យ ដើម្បីទប់ស្កាត់និងឆ្លើយតបចំពោះអំពើហិង្សាលើកុមារនៅកម្ពុជា។ ការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់រដ្ឋាភិបាល ក៏នឹងក្លាយជាសកម្មភាពជាអាទិភាពសម្រាប់ឆ្នាំ ២០១៥ ក្នុងគោលដៅរៀបចំនិងអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រទប់ស្កាត់ដោយយកចិត្តទុកដាក់លើកុមារប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ក៏ដូចជាលើកកម្ពស់ការផ្តល់សេវាដល់ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជាក្របរូប ជាពិសេសកុមារដែលទទួលរងអំពើហិង្សា។

តំណាងពិសេសរបស់អគ្គលេខាធិការអង្គការសហប្រជាជាតិ ទទួលបន្ទុកអំពើហិង្សាលើកុមារ លោកស្រី ម៉ាតា សានតូប៉េស បានវាយតម្លៃខ្ពស់ដល់រដ្ឋាភិបាល ដែលបានរៀបចំនូវការអង្កេតមិនធ្លាប់មាននេះ និងបានលើកទឹកចិត្តឱ្យរដ្ឋាភិបាល ដាក់បញ្ចូលរបកគំហើញទាំងនេះ ទៅក្នុងរបៀបវារៈគោលនយោបាយរួមរបស់ខ្លួន។ “ការលុបបំបាត់រាល់ទម្រង់នៃអំពើហិង្សាលើកុមារ ត្រូវតែជាសូចនាករស្នូលមួយនៃការលើកកម្ពស់សេវាសង្គមរបស់ជាតិ។ សូចនាករនេះគួរតែជាព័ត៌មានយោង សម្រាប់គ្រប់វិស័យទាំងអស់របស់រដ្ឋាភិបាល សម្រាប់ការរៀបចំថវិកាផង និងយន្តការសម្របសម្រួលដែលពាក់ព័ន្ធ ដោយមានការដាក់ចេញនូវផែនការ ពិនិត្យតាមដាន និងវាយតម្លៃច្បាស់លាស់ ដើម្បីវាយតម្លៃវឌ្ឍនភាព និងរក្សានូវជោគជ័យដែលសម្រេចបានកន្លងមក។”

លោកស្រី សានតូប៉េស បានមានប្រសាសន៍ថា មានជំហានចំនួន ៦ ដែលមានសារៈសំខាន់ សម្រាប់រដ្ឋាភិបាលធ្វើការលុបបំបាត់អំពើហិង្សាលើកុមារដូចជា រៀបចំយុទ្ធសាស្ត្រជាតិឆ្លើយតបចំពោះអំពើហិង្សាលើកុមារដោយផ្ដោតការយកចិត្តទុកដាក់លើកុមារ ដែលមានលក្ខណៈសមាហរណកម្ម ពហុវិស័យ និងពេលវេលាកំណត់ច្បាស់លាស់ អនុម័តច្បាប់ដែលដាក់ការហាមឃាត់យ៉ាងច្បាស់លាស់មិនឱ្យមានការប្រព្រឹត្តអំពើហិង្សាលើកុមារដោយតម្រូវឱ្យមានការពង្រឹងការអនុវត្តប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព បង្កើនកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែង ដើម្បីឱ្យសង្គមមិនអាចទទួលយកអំពើហិង្សាលើកុមារ ធានាថាក្មេងស្រីនិងក្មេងប្រុសដែលងាយរងគ្រោះខ្លាំង អាចចូលរួមក្នុងសកម្មភាពសង្គមដើម្បីទប់ស្កាត់និងឆ្លើយតបចំពោះអំពើហិង្សាលើកុមារ កសាងប្រព័ន្ធប្រព័ន្ធទិន្នន័យ

¹ ក្រសួងកិច្ចការនារី ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា វិទ្យាស្ថានជាតិស្ថិតិនៃក្រសួងផែនការ ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា ក្រសួងសុខាភិបាល ក្រសួងទេសចរណ៍ ក្រសួងមហាផ្ទៃ ក្រសួងយុត្តិធម៌ ក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ អាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ ក្រសួងធម្មការ និងសាសនា ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ក្រសួងព័ត៌មាន។

រឹងមាំនិងភស្តុតាងច្បាស់លាស់សម្រាប់ទប់ស្កាត់និងឆ្លើយតបចំពោះអំពើហិង្សាលើកុមារ និងចូលរួមជាមួយនឹង រដ្ឋាភិបាលដទៃទៀត ដើម្បីធានាថាកិច្ចការកុមារអំពើហិង្សា គឺជាចំណុចស្នូលនៃរបៀបវារៈអភិវឌ្ឍន៍ អន្តរជាតិក្រោយឆ្នាំ២០១៥។

ជាមួយនឹងការកត់សម្គាល់ថាឆ្នាំ២០១៤ គឺជាខួបលើកទី២៥ នៃអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ ដែលប្រទេស កម្ពុជាបានអនុម័តក្នុងឆ្នាំ១៩៩២ លោកស្រី សានតូប៉េស បានគូសបញ្ជាក់ថាអំពើហិង្សាលើកុមារមិនត្រឹមតែមាន ផលប៉ះពាល់លើកុមារជនរងគ្រោះនិងក្រុមគ្រួសាររបស់ពួកគេប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែថែមទាំងធ្វើឱ្យខាតបង់ដីច្រើន លើសលុបដល់សង្គមទៀតផង។ “អំពើហិង្សាលើកុមារកំពុងបង្វែរប្រាក់រាប់ពាន់លានដុល្លារពីការចំណាយលើ បុព្វហេតុសង្គមហើយកត្តានេះធ្វើឱ្យល្បឿននៃការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចថយចុះ ធ្វើឱ្យបាត់បង់ធនធានមនុស្សនិង សង្គម។ ផលចំណេញផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចដែលទទួលបានពីការវិនិយោគលើការអភិវឌ្ឍកុមារតូចបច្ចុប្បន្ននេះត្រូវបាន គេដឹងយ៉ាងច្បាស់ ប៉ុន្តែអំពើហិង្សាបានបង្អាក់យ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរដល់កុមារក្នុងការសម្រេចសក្តានុពលពេញលេញរបស់ ពួកគេ ដែលនាំឱ្យមានការខាតបង់យ៉ាងសម្បើមដល់សង្គមជាតិ។ ការបញ្ឈប់អំពើហិង្សាលើកុមារគឺជា លក្ខខណ្ឌក្រុមសីលធម៌ចាំបាច់ ហើយក៏ផ្តល់ប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចផងដែរ ដូចដែលតួលេខបានបង្ហាញ។”

ការប្រកាសផ្សព្វផ្សាយលទ្ធផលនៃការអង្កេតលើអំពើហិង្សាលើកុមារនៅកម្ពុជា ផ្តល់នូវកាលានុវត្តភាព ដល់រដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា បុគ្គលឯកជន អង្គការសង្គមស៊ីវិលនិងដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ ក្នុងការរួមគ្នា ដើម្បីផ្តល់ការ ការពារដល់កុមារនិងឆ្លើយតបចំពោះអំពើហិង្សាលើកុមារ។ ការគាំទ្រនិងការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់អ្នកពាក់ព័ន្ធទាំង អស់គ្នាមានការចាំបាច់បំផុត ដើម្បីជម្រុញឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរការយល់ឃើញ អាកប្បកិរិយា និងការអនុវត្តនានា និងដើម្បីអនុវត្ត និងពិនិត្យតាមដានសកម្មភាព ដើម្បីលុបបំបាត់អំពើហិង្សាលើកុមារនៅកម្ពុជា។

កំណត់សម្គាល់សម្រាប់ទិន្ននាយក

ដើម្បីបំពេញបន្ថែមលើរបាយការណ៍នៃការអង្កេតលើអំពើហិង្សាលើកុមារនៅកម្ពុជានេះ អង្គការ យូនីសេហ្វប្រចាំប្រទេសកម្ពុជាបានចាប់ផ្តើមធ្វើយុទ្ធនាការបង្កើនការយល់ដឹងអំពីការបញ្ឈប់អំពើហិង្សា តាម បណ្តាញសង្គម។ សូមចូលរួមនិងតាមដានយុទ្ធនាការនេះតាមរយៈ

<https://www.facebook.com/unicefcambodia>

លោកអ្នកក៏អាចទទួលបានព័ត៌មានពីក្រសួងកិច្ចការនារី តាមរយៈបណ្តាញសង្គម

<https://www.facebook.com/mowa.gov.kh> ផងដែរ។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង ៖

- លោកជំទាវ ខៀវ សិរីវុឌ្ឍា អនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍នៃគណៈកម្មាធិការដឹកនាំការអង្កេត អគ្គនាយកអភិវឌ្ឍន៍សង្គម នៃក្រសួងកិច្ចការនារី អ៊ីម៉ែល ៖ ksvuthea@gmail.com ទូរស័ព្ទ ៖ (+855) 12 836 031
- លោកជំទាវ ហង្ស លីណា អគ្គនាយកវិទ្យាស្ថានជាតិស្ថិតិ ក្រសួងផែនការ អ៊ីម៉ែល ៖ linahang2002@gmail.com ទូរស័ព្ទ ៖ (+855) 12 723 107
- Denise Shepherd-Johnson ប្រធានផ្នែកប្រាស្រ័យទាក់ទងរបស់អង្គការយូនីសេហ្វ ប្រចាំប្រទេសកម្ពុជា អ៊ីម៉ែល ៖ dshepherdjohnson@unicef.org ទូរស័ព្ទ ៖ (+855) 92 555 294